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Jer Bog nije poslao svoga sina na svijet da sudi 
svijet, nego da se svijet spasi po njemu. Biblija, Ivan 3:17

Čovjek: dobar ili loš? Ova je dilema stara koliko i 
sam čovjek. Možeš li prihvatiti tvrdnju da je 
čovjek u svojoj biti dobar? Mnogi su ljudi 

kroz razne epohe pokušali dati svoj odgovor i do 
danas se skupilo toliko mišljenja, stavova i tvrdnji 
da je pod nebom možda samo pitanje o Božjem 
postojanju dobilo više mjesta. Puno je onih koji 
zagovaraju autentičnost ljudske dobrote i uvijek opravdavaju 
naše propuste samo kao malu iznimku između savršenstva. 
Kad takvi analiziraju zla i sramotna djela u povijesti ljudskog 
roda uvijek kao krivca ističu samo pojedinca, neku grupu ili 
jedan narod, ali se zlo ne pripisuje generalno čovjekovoj prirodi. 
Uvijek izgleda da je zlo u onom drugom, a ne uzima se u obzir 
da smo ipak jedna vrsta koja se naziva: čovjek. Biblija prenosi 
da je i praotac svih ljudi, Adam, nakon svojega grijeha baš tako 
počeo optuživati Evu ne bi li on ostao nedužan. Branio je svoju 
navodnu dobrotu. Ovo je uzorak koji se može vidjeti kroz cijelu 
povijest ljudskog roda. Tako je počelo i ništa se od tada ne 
mijenja. Dolaze i prolaze samo neki novi ljudi, mijenjaju se lica 
i imena ali srce je u svima isto. Dobrota nije čovjekova priroda, 
zato čovjeka uvijek treba učiti da čini dobro. Uvijek se oko dobra 
mora toliko truditi i žrtvovati, dok se zlo ‘‘dogodi samo’’. 

Kako objasniti činjenicu da je velik broj ljudi koji žive s 
nama na zemlji toliko siromašno da ne mogu ispuniti 

svoje osnovne potrebe. Svakodnevno su gladni i čak umiru od 
gladi. U jednoj knjizi koja govori o siromašnima pročitao sam 
slikovit podatak kako ima puno ljudi na kugli zemaljskoj koji 
nikada nisu držali u ruci komad čistog bijelog papira. Zamisli 
samo, kako je moguće da u obilju stvorenoga ipak nedostaje 
za osnovne potrebe mnoštva ljudi!? Jesu li ti ljudi krivi što 
žive u siromašnim područjima? Takva mjesta nemaju prirodne 
resurse i ne obećavaju neku poslovnu dobit i zato tamo nema 
bogatih industrijalaca. Oni negdje drugdje traže svoju zaradu 
i ne mogu se baviti onima koji u njihovom poslu ne vrijede ni 
centa. Zbog siromaštva tamo vladaju prljavština i razne bolesti 
i bespomoćno umiru mala djeca, a velik dio ljudi u takozvanim 
razvijenim zemljama ima više nego dovoljno. Kako objasniti 
takvu razliku i tko je odgovoran? Mnogi koji bi mogli pomoći 
ne žele se zaprljati na takvim mjestima siromaštva. Oni se mažu 
blatom po licu ali samo zato jer odlaze sa svojim društvom u 
obližnji šumarak i u maskirnim odijelima jedni na druge ispaljuju 
kuglice ispunjene crvenom bojom. Kažu da im to pomaže 
u oslobađanju od stresa i rješava nedostatak uzbuđenja. Na 
mnogim mjestima u svijetu ljudi se rasipaju svojim dobrima i 
ne znaju što će od dosade pa stalno izmišljaju novu zabavu ne 

bi li u sebi izazvali navalu adrenalina. Za vikend zajedno gledaju 
dokumentarne filmove i snimke neljudskih uvjeta u kojima ljudi 
umiru kao muhe, uzbuđeni su i svi se slažu kako je zaista teško 
onima koji tamo žive. Toliko su potreseni da trebaju još jedno 
piće i još jedan hamburger kako bi se smirili. Oni žele pomoći ali 
ipak nisu krivi što su tamo neki na drugom kraju svijeta bolesni 
od gladi. Konačno, svatko ima svojih problema... Kako objasniti 
ovako nešto i nije li to dokaz o prirodi čovjeka?

Na svijetu postoji i mnoštvo religija kojima čovjek želi oprati 
svoju savjest. Neki se ljudi smatraju dobrima jer tvrdo drže 

svoje vjerske propise i njima je vrlo važno da ne jedu 
određene vrste životinjskog mesa. Pomno paze da ne 

pojedu nešto nečisto i da ne pogaze svoj religiozni 
zakon. Tvrde da bi to bio veliki prijestup i grijeh. 
A onda jednog dana na sebe zalijepe desetke 

kilograma ubojitog eksploziva i zapute se u gužvu 
da eksplozijom raznesu sebe i brojne nedužne ljude. Za 

neke ljude i to je dobrota. Čovjek će svašta proglasiti dobrim 
ako to ide u njegovu korist. Naprimjer, velika religija koja sebi 
danas uzima za pravo da se naziva jedinom crkvom podignuta 
je na temelju mnogih pokvarenih ljudi. Oni su na jadu drugih 
gomilali svoje bogatstvo. Živjeli su izdvojeni od običnog puka 
kako se među njima ne bi okaljali, a u svojim su dvorima bili 
bludnici i proždrljivci. Zavjetovali su se na celibat, a imali su svoje 
bludnice. Ako bi se začela djeca trebali su sačuvati dobar glas o 
svojoj dobroti i zato je ubijeno mnogo male i nerođene djece. 
Između običnih ljudi oni su sebi uzeli mjesto posrednika do 
Boga. Danas neke od njih slave, dodiruju i ljube njihove dijelove 
tijela i nadaju se primiti neku milost od Boga. 

Ti sada kažeš: ‘‘Ja to nikada ne bih tako učinio, ja znam što je 
dobrota i imam svoja dobra djela!’’ Da, da, znam... ali zar ne 

svjedoče sva ljudska djela zajedno? Po njima se vidi kakva je 
naša priroda, a i ti si dio istog roda - svi se zovemo ljudi. Takav 
je ljudski rod. Da je čovjek u srcu dobar nikada i nigdje ne bi 
bilo zlih djela. U ljudskoj se vrsti od pada u grijeh prenosi zlo 
sjeme i to je uzrok svih naših problema. Da imaš i sva dobra djela 
svijeta ne bi mogao promijeniti svoje srce. Bez Isusa srce uvijek 
ostaje prazno i bez snage vječnog života. Isus zato poziva sve 
one koji srcem vjeruju u Njega da priznaju svoj grijeh. Sakrivati 
svoj grijeh zapravo je najveći grijeh. Iako je sve znao o grijehu 
čovjeka Isus nije došao osuditi svijet. Dao je svoj život i platio 
nepravdu sviju nas. Isus je jedini Put da se promijeni srce čovjeka. 
Svi koji prihvate Isusa kao Spasitelja primaju novo srce, u kojem 
vlada pravednost, a ne više grijeh. Sve postaje novo i u duhu se 
oblače u predivno ruho. Tada se od njih traži da nastave putem 
pravednosti i brižno paze na svoje nove čiste haljine. Zato Isus 
kaže: ‘‘Ja sam Put, Istina i Život!’’
Ako vjeruješ u Isusa otvori svoje srce i moli ovu molitvu:
ISUSE, PRIZNAJEM DA MOJA DOBROTA NIJE DOSTOJNA 
SPASENJA I VJEČNOG ŽIVOTA JER SAM GREŠNIK. VJERUJEM DA 
SI TI UMRO NA KRIŽU I PLATIO CIJENU ZA MOJE OPRAVDANJE. 
OPROSTI MI MOJ GRIJEH I MOJ PONOS, SADA VIDIM DA TREBAM 
TEBE. OTVARAM TI SRCE I ZOVEM TE DA BUDEŠ MOJ SPASITELJ. 
VODI ME PUTEM SVOJE DOBROTE, A JA ĆU TE SLIJEDITI. HVALA 
TI ISUSE! 

 DOBRI LJUDI
AUTOR: Robert Starčić, Zagreb

Toliko su 
potreseni da 

trebaju još jedno piće 
i još jedan hamburger 

kako bi se smirili.
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U odgovoru ocu bolesnog dječaka, Isus kori cijeli 
naraštaj ljudi koji su bez vjere. Postoje dvije vrste 
bezvjernika. Jedni, koji ne vjeruju u Božje postojanje i 

ljudi koji su vjernici, a nemaju vjeru za znakove i čudesa koja 
Bog želi učiniti. 

Onima koji su vjernici, a nemaju vjeru za Božja čudesa želio bih 
reći ovo: Pokajte se i obratite. Bog želi da vjerujete za znakove i 
čudesa. Bog je ŽIV i On i danas čini čudesa. Vjeruj i očekuj izliće 
Božje sile. Bog te voli i voli činiti čudesa u tvom, i u životima 
drugih ljudi. Vjeruj Bogu i moli da se ona očituju u tvojoj sredini. 
Isus kaže Lazarovoj sestri Marti: ‘‘Ne rekoh li ti da ćeš vidjeti 
slavu Božju ako budeš vjerovala?’’ 
Zato, vjeruj i vidjet ćeš.

Damir Šićko Alić

Isus odvrati: “O bezvjerni i opaki naraštaju, dokle mi je biti 
s vama i podnositi vas? Dovedi ovamo svoga sina!” 
                                                                       Biblija, Luka 9:41

‘‘Zaklinjem vas dakle kao sužanj u Gospodinu: živite dostojno 
poziva kojim vas je Bog pozvao. Budite ponizni i krotki. Podnosite 
jedni druge strpljivo i s ljubavlju. Nastojte biti jedinstveni u Duhu, 
povezani mirom“ (Poslanica Efežanima 4:1-3 CKK).

Evanđelje je radosna vijest o Božjem spasenju i Božja uputa 
o načinu života koji je ugodan Bogu. U navedenom tekstu 
Bog nam daje neke od uputa kako živjeti. Postoji život 

dostojan našeg poziva da budemo djeca Božja, ali nasuprot 
tomu, postoji život koji je sramota za dijete Božje.
Djeca Božja su pozvana biti ponizna i krotka.
Poniznost podrazumijeva stav uma koji želi prihvatiti Bogu 
ugodno, koji se ne protivi i ne buni. Um koji se želi podrediti.
Krotkost podrazumijeva ukroćenost, spremnost da slijedi i 
blagost. Krotkost je suprotna neukroćenosti. Osoba koja nema 
krotkost nije za suradnju, ne može biti dio tima i takva osoba 
uvijek strši iz cjeline.
Sljedeće na što nas Bog poziva je strpljivost. Ona stoji u 
kontekstu ljubavi za druge. Kada imamo tu vrstu strpljivosti 
voljni smo otrpjeti druge: iako su slabi ili su u krivu, bit ćemo 
strpljivi s njima. Nećemo ih odmah odbaciti ili potjerati od sebe, 
davat ćemo više prilika ili mogućnosti.
Osim strpljivosti, Bog nas poziva i na jedinstvo Duha. Jedinstvo 
je sloga ili slaganje. Kao kršćani trebamo biti jedinstveni, složni. 
Ne smijemo narušavati jedinstvo, ne smijemo širiti, govorom ili 
djelima, ono što donosi razdor.
Puno puta kršćani ne razmišljaju dovoljno o svojim postupcima 
ili riječima. Ne razmišljaju o mogućim posljedicama. To ne smije 
biti tako. Razmisli prije nego što kažeš ili učiniš nešto. Ruši li to 

ili gradi? Gradi li to jedinstvo ili donosi razdor? Donosi li to mir 
ili nemir? 
Riječi i djela koja donose nemir i podjele nisu Bogu ugodni. 
Ponekad se neki kršćani predaju duhu koji stvara nemir, potiče 
svađe i razdore. To nije Kristov Duh. Kristov Duh je mirotvoran, 
vodi ka izgradnji, donosi Božansku mudrost i izgradnju.
‘‘A mudrost koja dolazi s neba ponajprije je čista. Mirotvorna 
je, blaga, dobrohotna, puna milosrđa i dobrih djela. Postojana 
je i iskrena. A mirotvorci će posijati sjeme mira i požeti žetvu 
pravednosti“ (Jakovljeva poslanica 3:17-18 CKK).
Đavo je autor nemira. Kada netko potiče nemir - on ne služi 
Bogu. Gdje su nemiri tu je uvijek prisutna određena opasnost. 
Ljudi ne vole biti na mjestu gdje vlada nemir. Samo zločesti 
ljudi vole nemir.
Crkva u kojoj ne vlada mir, ne može rasti jer nemir drži ljude 
na udaljenosti od crkve. Zato onaj koji stvara nemir radi protiv 
crkve, a tko radi protiv crkve - radi protiv Krista.
Mnogi ljudi ne shvaćaju koliko veliki grijeh čine kada potiču 
nemir, kada govore i rade protiv mira. Ponekad je to govor 
protiv brata ili sestre, neutemeljena optužba, ono što izaziva 
nepovjerenje ili strah. Nekad to može biti govor protiv 
pastora ili crkve. Riječi koje su izgovorene tada stvore nemir, 
nepovjerenje ili strah i to osujeti Božju nakanu. Nemojmo biti 
sluge nemira - budimo sluge mira. Ne sijmo nemir jer ćemo ga 
sami umnoženo žeti.
Ljudi ponekad svojim krivim stavom i postupcima stvaraju 
nemir u drugim ljudima. Nije to nužno trenutno izrečenim 
i učinjenim, već prije iskazanim. Zbog toga i njihova pojava 
ili prisutnost na nekom mjestu mogu uzrokovati nemir kod 
drugih ljudi. Ne budimo uzročnici nemira.
Bog nas poziva da budemo mirotvorci kako bismo mogli 
požnjeti žetvu pravednosti.
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Supruga Kathy upravo je rodila našu drugu predivnu 
kćer, Shannon, a moj je život postao nepodnošljiv. Bio 
sam pod velikim stresom i potpuno ispao iz ravnoteže, 
moje ponašanje bilo je odvratno. Hrana koju sam jeo 
samo je ‘’prolazila“ kroz mene i zbog neprekidnog 

proljeva u meni se ništa nije zadržavalo. Jako sam volio svoju 
obitelj, ali to unutarnje mučenje je bilo tako intenzivno da više 
nisam želio živjeti. Nisam došao do misli samoubojstva, ali sam 
razmišljao kako bi mojoj obitelji bilo puno bolje kada bi me Bog 
pozvao da odem sa zemlje. Mislio sam: ‘’Bilo bi bolje kada bi moja 
Kathy našla ‘’normalnog’’ muža’’. Stalno sam vapio Bogu, ali činilo 
se da je On tako daleko... da ne sluša i uopće ne mari. Činilo se 
da je ljubav koju sam upoznao u prvih 
nekoliko godina u svom hodu s Bogom 
jednostavno nestala i sada ju je zamijenio 
intenzivan strah.
Tada se jednog prohladnog zimskog jutra nešto nenadano 
dogodilo. Nas četvero je živjelo u Lewistonu. Kao i obično ja 
nisam mogao spavati, ustao sam oko tri sata ujutro, omotao se 
dekom i otišao u dnevni boravak. Uključio sam radio da tiho svira 
i legao tik uz zvučnik da ne probudim nikoga. Prijem nije bio 
najbolji, ali mislio sam kako ću možda naići na neki kasnonoćni 
talk show koji bi me zaokupio i odvratio od mojih razmišljanja. 
Napokon sam našao nešto. Čujnost je bila tako loša da sam 
razabrao svaku treću ili četvrtu riječ iz te poruke. Ipak, usred te 
buke čuo sam nešto što je zauvijek promijenilo moj život. Bile su 
to riječi Pavlove poslanice Timoteju i njegovo uvjeravanje: “Bog 
nam nije dao duha straha, nego duha snage, ljubavi i zdrav razum” 
(2 Timoteju 1:7, NKJV). Zatim je govornik nastavio objašnjavati: 
“Strah je duh! Neki od vas mislite kako ćete poludjeti, ali vi samo 
čujete i slušate tog duha ludila! Nisu sve misli tvoje misli. Zli duh ti 
govori i nameće ti svoje misli!’’.

Bio sam zapanjen! Poučavali su nas kako 
kršćani mogu biti mentalno bolesni, ali 
nikako ne mogu biti demonizirani. Do te 
noći nisam shvaćao da nisam bio dobro 

poučen i zato se moj problem nije mogao riješiti. 
Tada sam isključio svoj radio prijemnik i u molitvi upitao Isusa 
što mi je činiti. Odjednom sam začuo glas iznutra koji je rekao: 
‘‘Ti si slušao duha ludila i duha straha. Kaži im da te napuste odmah 
sada!“.
Ležao sam na leđima na podu sobe, rekao sam tihim, ali sigurnim 
glasom: “Ti duše straha i ti duše ludila, odlazite od mene odmah 
sada, u Isusovo ime!”

Stalno sam vapio Bogu, 
ali činilo se da je On 
daleko... da ne sluša i 
uopće ne mari.

Nisam vidio ništa, ali sam osjetio kako se nešto odvojilo od moga 
tijela. Imao sam dojam kao da je neki teški pokrivač podignut s 
mene. Tresao sam se do tada, a onda je mir ispunio moju dušu i 
moj je um bio posve  jasan i čist. Radost  je preplavila moje srce i 
glasno sam se smijao po prvi put nakon više od tri godine. Čudo 
se dogodilo u mom životu i svim sam srcem želio to ispričati 
Kathy i cijelom svijetu.
Jedina služba oslobođenja koju sam vidio prije bila je za jednu 
sirotu dušu oko koje su se okupili vjernici i vikali na demone: 
“Izlazi van!”. Takve službe mogu biti uzrok još veće traume za 
one koji su u potrebi za istinskom slobodom. Nikako nisam želio 
takvu vrstu služenja. Postoje i zdrave službe oslobođenja ali tada 
još nisam znao za takve.  

Moje iskustvo te noći nije bilo 
nikakva duhovna hiperbarična 
metoda ili psihosomatski 

doživljaj. Ja sam zaista bio posve oslobođen! Uživao sam u 
potpunoj slobodi više od tjedan dana. Nakon tri godine pakla, 
biti ispunjen mirom bio je veličanstven doživljaj. Vratila mi 
se radost, apetit i loši psihički simptomi su nestali. Demonska 
prisutnost je nestala i po prvi put sam odspavao cijelu noć.
Ubrzo sam susreo okrutnu stvarnost. Shvatio sam da je jedno 
biti oslobođen, a sasvim drugo ostati oslobođen. Ovaj doživljaj 
razdvojio je u mome razumijevanju ovo dvoje na dva različita 
pojma. Jedne mrkle, hladne noći putovao sam prema kući u 
svome autu vijugajući kroz uzani šumski put. Neosvjetljeni put 
kojim sam vozio slijedio je široki zaljev. Bio sam tako ushićen 
zbog svoga novog osjećaja slobode da sam 
glasno uzviknuo: “Svima ću reći o svojoj slobodi i 
tako ću pomoći mnogima da zadobiju slobodu!”.
Odmah je neki glas u mome umu uzvratio: ‘‘Ako ikome kažeš, ubit 
ću te!“.
Odjednom, svi prijašnji simptomi su se vratili. Imao sam takav 
napad panike da nisam mogao čak niti voziti i upao sam u jarak 
pokraj puta. Srce mi je jako lupalo i ubrzano sam disao.
Tada sam čuo jedan tihi, ali moćan Glas. Taj glas je upitao: ‘’Mrzi 
li te đavao?’’ Po nekom instinktu znao sam da je to glas Božjeg 
Duha, Duha Svetoga.
“Da!” odgovorio sam.
‘‘Zašto te onda nije ubio kada si primio spasenje?“, bilo je sljedeće 
pitanje.
“Ne znam,” odgovorio sam, pokušavajući se sabrati.
‘‘Jer nije mogao! On nema vlast nad tobom osim ako mu ti ne 
omogućiš vlast“ -  glas je bio uvjerljiv.
Osjetio sam mir koji se vratio u moju dušu. Tjeskoba je polagano 
nestajala i posve otišla u idućih nekoliko minuta.
Počeo sam vikati: “Slobodan sam, slobodan!”.
Iskustvo ovakvog napada imao sam još puno puta u idućih 
nekoliko godina ali bio sam sve jači da se odbranim. Učio sam 
kako zaštititi svoju slobodu snagom imena Isus, ostati slobodan 
i sačuvati mir.
Ovaj članak preuzet je iz knjige ‘‘Spirit Wars’’. Autor teksta je Kris Vallotton 
pomoćni pastor crkve ‘‘Bethel Church Redding’’, California, gdje služi skupa s 
Billom Johnsonom već tri desetljeća. Napisao je nekoliko knjiga uključujući i 
najprodavaniju ‘‘The Supernatural Ways of Royalty and Heavy Rain’’. 

“Bog nam nije dao duha straha, nego duha 
snage, ljubavi i zdrav razum”

OSLOBOĐENJE od 
straha i tjeskobe

Tresao sam se do tada, 
a onda je mir ispunio 
moju dušu i moj je um 
bio posve  jasan i čist.

Počeo sam vikati: 
“Slobodan sam, 
slobodan!”.

Čudo se dogodilo u mom životu 
i svim sam srcem želio to 
ispričati Kathy i cijelom svijetu.
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DESET BOŽJIH ZAPOVIJEDI
AUTORICA: Željka Rupčić, Zagreb 

Treća zapovijed
‘Ne uzimaj uzalud imena Jahve, Boga svoga, 
jer Jahve ne oprašta onome koji uzalud 
izgovara ime njegovo.
Biblija, Izlazak 20:7 

Treća Božja zapovijed naređuje nam da poštujemo Božje 
ime ne izgovarajući ga uzalud.
Bog se u Starom zavjetu objavio kao Jahve: Ja sam koji 

jesam. U Novom Zavjetu središnja božanska osoba je Isus i 
Njegovo ime iza sebe posjeduje duhovni autoritet i moć.
Ljudi koji psuju Boga i Njegovo ime izražavaju ljudsku palu 
narav koja robuje đavlu i time zazivaju prokletstvo na svoj 
život. Bog nije samo zabranio zlonamjerno korištenje Njegovog 
imena, već i Njegovo uzaludno spominjanje. 
Mnogi ljudi koriste Božje ime kao poštapalicu ili izraz čuđenja. 
Kada kažu: ‘’Isuse, Bože!“, pritom ni ne misle na Krista, niti mu se 
istinski obraćaju. Ime Isus je daleko vrednije od toga da bude 
ljudska poštapalica kojom se to ime obezvređuje. 
Božje ime je sveto i trebamo ga koristiti u molitvi, svjedočenju 
i razgovorima o Bogu. Prema Bogu se trebamo odnositi s 
poštovanjem, ne koristeći Njegovo ime beznačajno i olako 
(uzalud).
Propovijedajući židovskim vjerskim starješinama nakon Isusove 
smrti i uskrsnuća, apostol Petar je rekao: ‘‘Isus je onaj kamen 
koji ste vi, graditelji, odbacili, a koji je postao ugaonim kamenom. 
Spasenja nema ni po jednom drugom, jer je pod nebom to 
jedino ime dano ljudima po kojem nam se treba spasiti“ (Djela 
apostolska 4:11,12).
Ime Isus je uzvišeno ime u duhovnom svijetu. Ono je jedino 
ime po kojem ljudi mogu primiti spasenje od Boga.
Nakon iscjeljenja hromog čovjeka kod hramskih vrata, Petar je 
propovijedajući o Isusu rekao narodu: ‘‘I zbog vjere u njegovo 
ime (ime Isus), upravo je njegovo ime očvrsnulo čovjeka koga 
vidite i poznajete. Da, vjera koja dolazi od njega vratila je ovomu 
potpuno zdravlje naočigled vas sviju.“ (Djela 3:16).
Vjera u ime Isus je kanal ne samo za spasenje, već i za božanska 
iscjeljenja i čudesa. Ime Isus posjeduje duhovni autoritet kojeg 
je Krist zadobio svojom poslušnošću Bogu, svojom smrću i 
uskrsnućem.
‘‘Zato ga Bog uzdiže na najvišu visinu i dade mu jedincato 
ime koje je iznad svakoga drugog imena, da se Isusovu imenu 
pokloni svako koljeno nebeskih, zemaljskih i podzemaljskih bića.“ 
(Filipljanima 2:9,10).

Nije dobro koristiti Božje ime kao 
poštapalicu. Nemoj to činiti olako i bez 
razmišljanja, već s poštovanjem i s vjerom 
u autoritet Božjeg imena.

Četvrta zapovijed
‘‘Sjeti se da svetkuješ dan subotni. Šest dana 
radi i obavljaj sav svoj posao. A sedmoga je 
dana subota, počinak posvećen Jahvi, Bogu 
tvojemu. Tada nikakva posla nemoj raditi: 
ni ti, ni sin tvoj, ni kći tvoja, ni sluga tvoj, ni 
sluškinja tvoja, ni živina tvoja, niti došljak 
koji se nađe unutar tvojih vrata. Ta i Jahve je 
šest dana stvarao nebo, zemlju i more i sve 
što je u njima, a sedmoga je dana počinuo. 
Stoga je Jahve blagoslovio i posvetio dan 
subotni.
Biblija, Izlazak 20:8-11

Sedmi dan u tjednu za Židove je šabat, dan Gospodnji. Bog 
je odredio da sedmi dan u tjednu bude dan odmora, čak 
je to i pokazao svojim primjerom, nakon stvaranja. Bog se 

zasigurno nije umorio pri činu stvaranja i sam nije trebao jedan 
dan odmora. Taj sedmi dan je odredio radi nas, znajući da se 
ljudska fizička, psihička i duhovna snaga troši, te da nam treba 
odmora. 
Naziv dana: subota ili za nas danas: nedjelja, nije u centru 
pažnje. Ono što je bitno jest Božje pravilo koje je odredio da se 
jedan dan u tjednu posveti odmoru, Bogu i svojoj obitelji.
Isus je rekao da je ‘‘Subota stvorena radi čovjeka, a ne čovjek radi 
subote. Stoga je Sin Čovječji gospodar i subote“ (Marko 2:27,28). 
Zadnji dan u tjednu Bog je odredio kao dan odmora, ne radi 
toga da ljudi slijepo robuju načelu, već radi naših potreba.
Bog ne želi da itko bude lijenčina. Isto tako ne želi niti da 
itko bude radoholičar koji sve svoje vrijeme posvećuje poslu 
zanemarujući Boga, svoju obitelj i svoj vlastiti odmor. 
Odredi stoga jedan dan u tjednu da napuniš svoje duhovne 
baterije i odmoriš svoje tijelo i um.
Apostol Pavao je kazao da su subote samo sjena stvarnosti 
koja je imala doći, a sama stvarnost je Isus Krist (Kološanima 
2:16,17). Krist je onaj koji nudi pravi duhovni odmor svakoj 
umornoj i opterećenoj osobi. Prepusti se Njemu i On će 
obnoviti tvoju snagu i tvoj život.

‘‘Zato ga (Isusa) Bog uzdiže 
na najvišu visinu i dade mu 
jedincato ime koje je iznad 
svakoga drugog imena, da se 
Isusovu imenu pokloni svako 
koljeno nebeskih, zemaljskih i 
podzemaljskih bića.’’

10
ZAPOVIJEDI

Damir Šićko Alić, Željka Rupčić  
TEMELJNA BIBLIJSKA UČENJA
Ovo je odlična knjiga sačinjena od 
lekcija temeljnih biblijskih učenja koja 
se periodično održavaju u svim našim 
Centrima. Sadržaj knjige sastoji se od 
osnovnih biblijskih istina. 

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  

e-mail: info@okknjizara.com 
tel. 01/6159-068
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RIJEČ AUTORA:
‘‘Nemoguće je znati pravu katoličku 
vjeru, ako nismo čitali knjige i spise 
ranih crkvenih otaca. Oni su skovali 
izraze „predaja“, „sukcesija“, 
„katolička“, i druge. Da bismo 
ispravno razumjeli što ti izrazi znače, 
potrebno je pročitati što su oni o 
tome mislili i pisali. Za mene osobno 
je bila velika radost čitati djela 
Klementa Rimskog, Justina Mučenika, 

Ignacija Antiohijskog, Polikarpa, Ireneja, Tertulijana, Klementa 
Aleksandrijskog, Ciprijana i mnogih drugih. Čudesno je kako 
su neki njihovi spisi tako aktualni („živi“) i za nas danas. Kako 
snažnu vjeru i otkrivenja su imali! Njihova nas djela mogu 
ohrabriti i uputiti. S radošću dijelim s vama dio onoga što je i 
mene oduševilo.’’
Damir Šićko Alić je utemeljitelj Kršćanskog centra „Riječ Života“ 
i pastor istoimene rastuće crkve. Dinamičan je propovjednik i 
biblijski učitelj koji s jasnoćom poučava Božju Riječ. Ima počasni 
doktorat iz teologije Florida Beacon College and Seminary iz 
Jacksonvillea, Florida (SAD).

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

                                 PREPORUČAMO!!!

 (Iz knjige ‘‘Katolička vjera u crkvenoj povijesti)
ZNAKOVI I ČUDESA

Čudesa su bila dio crkvenog života u vrijeme prvih apostola. 
Nastavila su se događati u drugom, a nisu prestala niti u 
trećem stoljeću. To nam svjedoči Origen: „Tragovi ovih 

očitovanja sile su još sačuvani među onima koji upravljaju svoje 
živote po učenju Evanđelja.“215 Sredinom trećeg stoljeća on tvrdi: 
„Jer oni više nemaju proroke ni čudesa, oznake koje se još uvijek 
mogu naći u značajnoj mjeri među kršćanima. Neke od njih su 
značajnije od onih koje su postojale među Židovima. Tome smo 
mi svjedoci.“216 Njegovo svjedočanstvo potvrđuje da se sredinom 
trećeg stoljeća među kršćanima događaju proroštva i čudesa, i to 
značajna čudesa. Posebno naglašava da se ta čudesa događaju 
kroz ime Isus, tako što kršćani zazivaju ime Isus i govore o tome 
tko je On i što je učinio. Također piše da je moć imena Isus nad 
demonima toliko velika da su čak i grješni ljudi, zazivajući ime 
Isus bili oslobođeni od zloduha. Na drugom mjestu piše: 
„Ne događa se mantranjem (recitiranjem i ponavljanjem istog 
kao formule) kršćana da oni nadvladavaju zloduhe, nego 
po imenu Isus i objavom događaja koji su se dogodili s Njim. 
Ponavljajući te stvari, zlodusi su često potjerani iz ljudi, posebno 
onda kada su te stvari govorili oni koji su ispravno i stvarno 
vjerovali Duhu. Takvu snagu ima ime Isus nad zlim duhovima.“217 
„Ime Isus još uvijek može otkloniti ono što ometa misli ljudi, 
istjerati demone, otkloniti bolesti, uzrokovati izvrsnu krotkost 
duha i potpunu promjenu osobnosti.“218

 
„Neki daju dokaz da su kroz vjeru primili izvanrednu snagu, te su 
ozdravili ljude ne zazivajući ni jedno ime nad onima koji su trebali 
njihovu pomoć, osim (imena) Boga svih stvari i Isusa, govoreći 
Njegovu povijest. Tako smo i mi vidjeli mnoge osobe oslobođene 
strašnih pošasti, smetenosti uma, ludila, i mnogobrojnih drugih 
zala koja nisu mogla biti iscijeljena niti kroz ljude, niti kroz 
demone.“219

Četrdesetak godina kasnije, atenski biskup Arnobije, oko 305. 
godine piše sljedeće: „I tako, ne samo da je (Isus) svojom snagom
učinio ova čudesna djela o kojima smo detaljno izlagali…nego, 
što je i izvrsnije, On dopusti mnogim drugima da pokušaju i čine
ista (djela) kroz upotrebu Njegovog imena. Jer, kad je vidio da 
ćete vi biti protivnici Njegovih djela i božanskog djelovanja…On
odabra ribare, majstore, provincijalce i nevješte osobe, da ih 
pošalje u različite narode da čine sva ova čudesa, bez prevare i 
raznih fizičkih pomagala.“220

U svojoj diskusiji on ide tako daleko da izaziva svoje protivnike 
na dvoboj. On im kaže:
 „Ako ima tko drugi, tko ima posebne moći i takvu reputaciju u 
nekom čudotvorstvu, neka taj dade nekom svom, da taj može 
otvoriti usta nijemima da oni progovore, da otvori uši gluhima, 
da dade naravnu moć očima kod onih koji su rođeni slijepi, 
da obnovi osjećaje i život u tijelima koja dugo stajaše smrću 
ohlađena. Ako je to preteško i ako ne mogu udijeliti drugima 
da čine takva djela, neka ih oni sami učine na svoje načine… Mi 
želimo imati sudište i otkriti mogu li oni učiniti uz pomoć svojih 
bogova ono što je često učinjeno kroz nepismene kršćane, samo 
kroz riječi.“221

Nije li ovo smjelo? Izazvati na dvoboj, poput Ilije na Karmelu. 
Kao što se iz izloženog moglo vidjeti, darovi Duha, iscjeljenja, 
oslobođenja od zloduha, iscjeljenja mentalno bolesnih, 
oživljavanje mrtvih i slično, bile su stvari koje su se nastavile 
događati u Crkvi i nakon tristote godine. Božja sila i snaga u 
imenu Isus osiguravali su vjernima izvrsnu djelotvornost koja je 
sigurno poticala i privlačila ljude da vjeruju i predaju svoje živote 
Kristu, da postanu Njegovi učenici. Ta sila i darovi su uvijek bili 
prisutni u Kristovim vjernicima, a na raspolaganju su i nama 
danas. Koristimo ih na slavu Njegova imena, za širenje Njegova 
kraljevstva.

215 Filokalija, 5. poglavlje.
216 Protiv Celza, 2. knjiga, 8. poglavlje.
217 Isto, 1. knjiga, 6. poglavlje.
218 Isto, 67. poglavlje.
219 Isto, 3. knjiga, 24. poglavlje.
220 Protiv pogana, 1. knjiga, 50. poglavlje.
221 Protiv pogana, 1. knjiga, 52. poglavlje.

PRAVA KATOLIČKA VJERA
AUTOR: pastor Damir Šićko Alić, Zagreb
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Dr. John Polis  - BIBLIJSKO VODSTVO
Zbog zlouporabe autoriteta u 
obiteljima, školama, crkvama 
i vlastima, ljudi izbjegavaju, 
ako je ikako moguće, odnose 
s autoritetima. Na taj način 
otvaraju vrata djelovanju 
“duha neovisnosti” koji vodi u 
izolaciju. Rezultat toga je strah i 
nesigurnost u životima ljudi koji 
pate od nepovjerenja u strukture 
autoriteta, a mogli bi uživati 
plodove zajedništva s Božjim 
poretkom u stvaranju. Ovom 
knjigom želimo ukazati da je 

stvarna svrha Božjeg delegiranog autoriteta kako bi “On mogao 
pozvati osobu na odgovornost za izvršavanje Njegove volje na 
Zemlji kako i na nebu.” 

www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 
tel. 01/6159-068

DOBRA KNJIGA!!!

Pravo poštovanje
AUTORICA: Tajana Radić, Zagreb

Diplomatsko pregovaranje i stavovi poslušnosti 
uvijek su dobrodošli, posebice iz perspektive 
vladajućih. Biblija nas uči da poštujemo one koji su 
na vlasti i da budemo miroljubivi prema vladarima 
čak i kada nepravedno postupaju prema nama. To 

je strašan izazov jer se radi o poštivanju ljudi koji to ničim nisu 
zaslužili. Međutim, poštovati vlasti nikako ne znači uključiti se 
u djela koja su protivna učenju Božje Riječi. Ovo su dva sasvim 
suprotna pojma. Vjerujem da je 
biblijski zapis o životu Daniela baš 
dobar primjer ovakvoga odnosa. 
Poštivao je kralja Nabukodonozora 
koji ga je postavio iznad svih 
babilonskih pokrajina i proglasio ga starješinom svih babilonskih 
mudraca. Dakle, ovaj je kralj bio njegov poslodavac, dao mu je 
posao, status u društvu i moć. Neki bi rekli kako mu je Daniel 
trebao ljubiti tlo pod nogama, ali unatoč svemu ipak je znao 
gdje se nalazi granica poštovanja. 
Kada je ovaj veliki i moćni kralj uzvisio sebe na mjesto božanstva 
među ljudima, ovaj hrabri mladić ostao je vjeran Svemogućem. 
Iako odgovoran velikom vladaru, Daniel je ipak odlučio iskazati 
veće poštovanje Bogu. On nije vrijeđao kralja nekim ružnim 
riječima i nije dramatizirao kraljeve postupke i naredbe ali 
je jasno odredio ono što je njemu bilo važnije. Na ljestvici 
poštovanja postavio je Boga ispred svega. Odluka da se ne 
pokloni načinjenom idolu kralja Nabukodonozora dovodila je 
u pitanje Danielov posao, njegov budući status i njegov život. 
Unatoč opasnosti i svemu što mu je moglo naštetiti, Daniel je 
vjerovao Bogu i priklonio se Njegovom Zakonu. Smatrao je da je 
Božja Riječ mjerilo iznad svega. 
Mnogi istinski kršćani nailaze na Danielove izazove. Posao, 
napredovanje, obrazovanje, status u društvu, mogu ovisiti o 
vlastima ili vlasnicima kompanija. Bog nas poziva da poštujemo 
nadređene, no znaj da oni imaju svoju odgovornost pred Bogom. 

Imaju i slobodu da provode svoju volju pa 
tako mogu zatražiti da učinimo nešto što će 
se protiviti Božanskom standardu poštenja 
i pravednosti. Kod Boga nema kompromisa 
prema grijehu. Daniel se nije bojao što 

će izgubiti, iako je imao mnogo toga. Vjerujem da mu  je bilo 
iznimno teško i da je trpio veliki pritisak. Postavljen je pred izazov 
da bude neposlušan naredbi osobe o kojoj je naizgled ovisio 
cijeli njegov život. Svi se možemo naći u toj situaciji. Može to biti 
situacija kada voditelj sektora naredi pisanje lažnog izvještaja, 

Bog naš, kome služimo, može nas izbaviti iz užarene 
peći i od ruke tvoje, kralju; on će nas i izbaviti. No, ako 
toga i ne učini, znaj, o kralju: mi nećemo služiti tvojemu 
bogu niti ćemo se pokloniti kipu što si ga podigao.

Daniel 3:117,18 

netko može biti prisiljavan da za svoje napredovanje u karijeri 
mora voditi pregovore koji uključuju hrpu manipulacije i laži, 
nekome šef naređuje potpisivanje 
dokumenata koji mogu odvesti u 
zatvor. Iako sve ovo spomenuto 
nije klanjanje idolskom kipu ipak 
je protivno Riječi i izražava nevjeru 
prema Bogu. Daniel je morao proći vatru ali Bog ga je zaštitio i 
bio je s njim. Možda će i neki od nas prolaziti vatru, ali baš kao i 
Daniel možemo sačuvani proći kroz nju i izaći još jači. 
Bog izvodi sve, ali baš sve na dobro onima koji Ga ljube i koji su 
za Njega rezervirali prvo mjesto. Iako je Daniel poštivao svoga 
vladara, iz poštovanja nije pristao na ono što se protivi Bogu. 
SHALOM! 

Poštovati vlasti nikako 
ne znači uključiti se u 
djela koja su protivna 
učenju Božje Riječi. 

Bog izvodi sve, ali baš 
sve na dobro onima koji 
Ga ljube i koji su za Njega 
rezervirali prvo mjesto.

Na ljestvici 
poštovanja 
postavio je Boga 
ispred svega.

Znamo da Bog čini da sve pridonosi dobru 
onih koji ga ljube.

Rimljanima 8:28 
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    G R I J E H  N E V J E R E

     PREPORUČAMO!!!

Jer misli vaše nisu moje misli, i puti moji nisu vaši puti, 
riječ je Jahvina. Visoko je iznad zemlje nebo, tako su puti 
moji iznad vaših putova, i misli moje iznad vaših misli.”
                                                                                         Izaija 55:8,9

Božji putevi su puno viši od naših, Njegovi standardi 
drugačiji su od naših, Njegove misli - toliko drugačije od 
naših misli!

Ali ono što je dobro, rekla bih: predivno i čudesno, jest da 
MOŽEMO upoznati Njegove misli, Njegove puteve – kroz 
NJEGOVU RIJEČ! Jer Bog nam se sam otkriva kroz svoju Riječ,  
ali samo onima koji Ga iskreno traže.
Božji standardi, Njegovi sudovi su zaista toliko drugačiji od 
naših. Kako Bog gleda na ljude? Što Bog želi od čovjeka? Što 
Bog traži?
“Jer Jahve svojim očima gleda po svoj zemlji da bi se ohrabrili oni 
kojima je srce iskreno prema njemu…” 2 Ljetopisa 16:9a
Bog dakle gleda na SRCE! Je li čisto, predano, iskreno - prema 
Njemu. Vjeruje li Njemu! Pouzdaje li se srce osobe - u Njega! 
“Gospod ne gleda kao što gleda čovjek, jer čovjek gleda na oči, a 
Gospod gleda na srce”  1 Samuelova 16:7b
Razlog zašto je Bog prihvatio Abelovu žrtvu, a Kainovu nije, 
bio je taj što je Abel prinio žrtvu u vjeri, VJEROM! (pogledaj 
Hebrejima poslanicu 11:4).
BOG TRAŽI VJERU U SRCU ČOVJEKA!
Hebrejima 11:6 kaže da je NEMOGUĆE 
ugoditi Bogu bez vjere. Bogu je vjera 
izuzetno važna!
Ljudi misle i gledaju drugačije. Žele 
zaraditi oproštenje svojim djelima, a 
to je nemoguće. Gledaju na vanjštinu 
čovjeka i prosuđuju na temelju onoga 
što vide izvana.
Bog traži vjeru u srcu čovjeka! I kada 
nema vjere, to Ga ljuti više nego 
mnogi grijesi na koje vjernici, kršćani, 
gledaju s prijezirom i gađenjem. Isus kaže da će biti lakše 
Sodomi u dan suda, nego onima koji su gledali Božja djela, 
čudesa, a nisu vjerovali!
“I ti, Kafarnaume! Zar ćeš se do neba uzvisiti? Do u Podzemlje ćeš 
se strovaliti! Doista, da su se u Sodomi zbila čudesa koja su se 
dogodila u tebi, ostala bi ona do danas. Ali kažem vam: Zemlji će 
sodomskoj biti na Dan sudnji lakše nego tebi.” Matej 11:23, 24
Koji su to bili grijesi Sodome (i Gomore)? Seksualni grijesi 
– za kršćane to su jedni od najvećih grijeha: nemoral, blud, 
homoseksualizam… I ne kažem da to nisu veliki grijesi. Ali, u 
Božjim očima nešto drugo je još veći grijeh: grijeh Kafarnauma! 
Kakav je to bio grijeh? Gledali su čudesa koja je Isus činio, i nisu 
VJEROVALI!
Nije li to puno drugačije od onoga što mi mislimo – od ljudskog 
mišljenja? Nevjera je pred Bogom veliki grijeh! Osobito ona 
nevjera kada se u Njegovoj prisutnosti očituju Njegova djela: 
kada On iscjeljuje, govori, dotiče ljude! 

Razmislimo danas imamo li mi u svome srcu taj grijeh? Kada 
čitamo Riječ Božju – Bibliju, vjerujemo li da je istina sve što 
u njoj piše? Vjerujemo li da je Bog isti jučer, danas i zauvijek? 
Vjerujemo li da je Bog dobar i da je On sama ljubav? Vjerujemo 
li da je Bog sve ono što kaže o sebi?
Ako u svom srcu ugledamo taj grijeh, grijeh nevjere, ja danas 
sve pozivam: POKAJMO SE! Njegova dobrota nas vodi do 
pokajanja. A pokajanje vodi u oproštenje!
Ako to želiš, možeš moliti ovu molitvu:
BOŽE, JA SE SADA PONIZUJEM PRED TOBOM I POKORAVAM 
SE TEBI I TVOJOJ RIJEČI. MOLIM TE, OPROSTI MI MOJ GRIJEH 
NEVJERE! ODRIČEM SE SVAKE NEVJERE MOGA SRCA! OPROSTI 
MI BOŽE, I POMOZI MI DA BUDEM OSOBA VJERE, DA SE 
POUZDAJEM U TEBE SVAKI DAN I DA TI MOJA VJERA BUDE 
UGODNA! U ISUSOVO IME. AMEN!

Richard Bennett - DALEKO OD RIMA, BLIŽE BOGU
Trinaest osobnih svjedočanstava  
(u originalu je pedeset 
svjedočanstava) obraćenih 
rimokatoličkih svećenika, 
preuzeta su iz knjige Far 
from Rome, Near to God. Vrlo 
zanimljiv i uzbudljiv sadržaj 
ovoga izdanja jasno pokazuje 
kako ni religija, niti sakramenti i 
predanost crkvenoj organizaciji 
ne mogu donijeti mir i spasenje 
u srce čovjeka. Objavljena 
svjedočanstva predstavljaju 
dokaz kako istinski odnos s 

Bogom pronalaze samo oni koji su predani Isusu Kristu i svojim 
životom slijede i svjedoče Njegov nauk.
‘‘Ako dakle tko želi ići za mnom neka me slijedi! Tko, naime hoće 
sačuvati svoj život, izgubit će ga. Što dakle koristi čovjeku ako 
dobije cijeli svijet, a izgubi svoj život? Što li može dati čovjek kao 
otkup za svoj život? Tko se postidi mene i mojih riječi pred ovim 
preljubotvornim naraštajem, toga će se i Sin Čovječji postidjeti 
kada dođe u slavi svoga Oca sa svetim anđelima” (Marko 8:34-38)

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068

AUTORICA: Marija Alić, Zagreb

Kada čitamo Riječ 
Božju – Bibliju, 
vjerujemo li da je 
istina sve što u njoj 
piše? Vjerujemo li 
da je Bog isti jučer, 
danas i zauvijek? 
Vjerujemo li da je 
Bog dobar i da je On 
sama ljubav? 

VJERA  je kao Wi-Fi, 
nevidljiva je, ali ima snagu 
da te spoji s onime što trebaš.   
                                              Nepoznati autor
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Nije ovo bila još samo jedna konferencija koja će nas 
nabrijati, a onda ćemo se ohladiti čim se vratimo u 
svoje gradove. Ovo je bio skup ljudi koji su gladni i 

žedni Boga i Njegove prisutnosti, koji traže i žele više. Više od 
dvjesto sudionika bilo je zajednički usmjereno da traži više 
Božje blizine, više Njegove slave u svakodnevnim okolnostima 
i okruženjima, više doticaja, više poticaja, još više spremnosti 
i hrabrosti. Uvijek i u svemu više Njega i Njegovog Kraljevstva. 
Sudionici ovoga skupa mogu se opisati kao ljudi koji žele 
radikalno vjerovati, žele se podložiti Bogu i služiti u punini.
Kako znamo da je tako? Kamp se već nekoliko godina održava 

u Šišanu, na ‘‘Svetici“ (zanimljiv 
naziv lokacije) i službe se 
održavaju u  starom vojnom 
hangaru. Neki spavaju u 
vojarni koja je minimalistički 
opremljena, ima svega 
nekoliko zahoda i tuševa, 
zajedničku kuhinju, vojne 
krevete na kat. Drugi dio 
ljudi spava u šatorima u 

kojima zna biti hladno i kišovito, ali ipak - ljudi ponovo dolaze. 
Do plaže ima dobrih dvadeset minuta hoda i to po divljem 
puteljku. Ljudski gledano, nema tamo ničeg što bi privuklo 
dvije stotine ljudi da svoj godišnji odmor baš tamo ‘‘potroše“.  
Svake godine je sve više i više onih koji dolaze jer znaju da je 
ono što se tamo događa nova i ogromna mjera Božje slave i 
prisutnosti. Mnogo se toga može primiti i mnogi će potvrditi 
da je to kamp promjene. Promjene u 
načinu razmišljanja, gledanja na Boga 
i Njegovo djelo, promjena ponašanja 
u odnosu na Boga i na ljude koji nas 
okružuju.  
Ove godine imali smo priliku na kampu ugostiti strane 
službenike Stevea Hansena, Adrianne Simone i već stalnog 
gosta ovih kampova - pastora Benjamina Deitricka. Veliki 
blagoslov bili su nam pastor Petar i Kristina Fabijanić koji su 
i glavni organizatori ovog susreta.  Također, ove godine na 
kamp su pristigli ljudi sa prostora cijele bivše Jugoslavije, iz 
Nizozemske, Njemačke, Mađarske... 
Zanimljivo je da ove godine nismo imali niti jedan organizirani 
bend na bini koji bi predvodio pjesmu i slavljenje. Prije same 
službe formirala bi se skupina od ljudi koji dolaze iz različitih 
gradova, a među njima su bila svega dva profesionalna 
glazbenika. Slavljenje je bilo predivno - puno osjećaja Božje 

Na mjestu gdje se 
Bog pokreće, u samo 
pet minuta dogodi se 
milijun stvari.

blizine. Gospodin je kroz Riječ rekao da On prebiva u slavljenju 
svoga naroda, što nam je u potpunosti potvrdio u ovih nekoliko 
dana. 

Andrija: 
Moje srce zaigra svaki put kad mi netko spomene kamp u Puli. To 
je mjesto na kojemu sam otkrio potpuno novu dimenziju Boga i 
upoznao Ga na potpuno novi način. Zajedništvo s ljudima, službe, 
Božja slava izlivena na poseban način, samo su neki od razloga 
zbog kojih mogu reći da je Bog tamo. 
“Kamp u Puli dobar je sav, odeš 
kao mačić, vratiš se kao lav.”
Dorotea:
Kamp u Puli ove godine je 
za mene bio poseban. Božja 
prisutnost se mogla osjetiti na 
svakoj službi i Bog me silno 
dotaknuo i oslobodio, nisam se 
vratila ista.

Martina:
Zamislite mjesto na kojem 
ljudi neprestano imaju susrete s Bogom, mjesto gdje On iscjeljuje, 
oslobađa, dotiče, govori u ljudske živote i pokazuje svoju slavu. 
Mjesto gdje je Božja ljubav opipljiva. Mjesto gdje su svi kao jedno. 
Mjesto gdje je Bog. I to je mjesto negdje u divljini, u šumi, na moru. 
Jeste zamislili? E, bilo je bolje od toga!

IZVJEŠTAJ IZ KAMPA 

IRC -  internacionalni 
kamp probuđenja: 
“Bože započni probuđenje – kreni sa mnom!”
PRIREDILA: Kristina Čorak, Zagreb

Teško je prepričati neki općeniti dojam. Na mjestu gdje se 
Bog pokreće, u samo pet minuta dogodi se milijun stvari. 
Pastori i drugi službenici oslobađali su snažne proročke 

riječi za pojedince, za crkvu, državu i cijele regije. Bog je 
iscjeljivao, oslobađao i doticao srca svih prisutnih. Pastor Pero 
je na posljednjoj večernjoj službi dobio poticaj da moli za sve 
bračne parove i nakon 
te molitve započeo je 
ples. Parovi su plesali 
zajedno, a mnogi su 
nakon toga komentirali 
da su se osjećali kao da 
je to bio njihov ‘’prvi 
ples’’ na dan vjenčanja. 
Bio je to predivan 
trenutak!

 ŠTO SU REKLI...
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I u ovom broju nastavljamo sa predstavljanjem crkvenih 
zajednica koje sačinjavaju Savez Crkava ‘’Riječ Života’’. 
Udruženi zajedničkom vizijom i pozivom Isusa Krista za 
širenje Evanđelja naši Centri djeluju širom Hrvatske. Ovoga 
puta želimo vas upoznati s radom Kršćanskog Centra 

‘’Riječ Života’’ u Splitu koji je započet 2007. godine i predstaviti 
njihove voditelje. Pastorski par Drago i Nena Zrno nosioci su 
vizije ove kršćanske zajednice koja se temelji na usmjeravanju 
svakog čovjeka u osobno poznavanje i zajedništvo s Isusom 
Kristom. Naglasak je na poučavanju istina Biblijske riječi i 
poticanju svih ljudi da poštuju druge kao sebe i svojim životom 
praktično pokazuju vjeru. Centar djeluje regionalno, a na 
bogoslužja koja se redovito održavaju u njihovom prostoru 
na Kmanu dolaze ljudi iz toga dijela Dalmacije, od Zadra do 
Omiša. Nastojanje svih uključenih u rad ovoga Centra jest da 
budu utjecajna kršćanska zajednica na ovom prostoru čijim će 
djelovanjem mnoštvo ljudi upoznati Isusa kao svoga Spasitelja 
i postati dijelom Kraljevstva Božjeg. Njihova je želja svakom 
čovjeku navijestiti Isusa Krista koji je jedini dao svoj život za 
otkupljenje čovjeka od grijeha. 

Postavili smo nekoliko pitanja voditeljima Dragi i Neni i u 
nastavku donosimo njihove odgovore i razmišljanja koja su 

podijelili s nama:
Kako ste odlučili prihvatiti poziv kao službenici Evanđelja?
Kao i mnogim drugim službenicima, poziv je došao k nama, 
poput poznatih Mojsija, Gideona ili Elizeja. Naši životni  planovi 
nisu bili usmjereni na crkvenu službu ali je služba došla k 
nama.  Na početku obraćenja primili smo proročku Riječ od 
Boga i prepoznali smo poziv za punovremenu službu. U nama 
je postojala želja da budemo na blagoslov Kristovom tijelu. Bili 
smo vjerni u malim stvarima, a Bog nas je kroz te male stvari i 
vjernost u njima blagoslivljao.
Možete li reći da živite u sredini gdje ljudi 
istinski vjeruju u Isusa?
U našoj sredini većina se ljudi izjašnjava 
kao vjernici. Međutim, susrećemo 
veliki nesrazmjer između takve izjave 
i njihove prakse života. Ukoliko 
uzmemo Riječ Božju gdje Isus kaže: 
‘‘prepoznat ćete ih po njihovim 
plodovima“,  onda živimo u sredini 

POSJETITE NAS U SPLITU! 
Šibenska 9, četvrtkom od 19 i 
nedjeljom od 10 sati
KONTAKT: tel. 091 5001 214

Kršćanski centar“Riječ Života”, Split  
koja uistinu treba Evanđelje. Jedno je biti deklarirani vjernik, 
a sasvim drugo je biti istinski vjernik. Osobno i sami imamo 
iskustvo naše tradicionalne religioznosti kroz koju smo 
ispunjavali određene norme i bili vezani obredima, ali nismo 
imali osobno zajedništvo s Isusom Kristom. Jedno je vjerovati u 
Boga, a sasvim nešto drugo
imati osobno zajedništvo s 
Njim i poznavati Ga. Oni koji 
imaju osobno zajedništvo s 
Bogom moraju imati plodove 
života koji će svjedočiti 
za njih i pokazati njihovo 
obraćenje. 
Što je osnova vašega učenja po pitanju vjere ? 
Možemo reći da je vjera jedan od temelja osobnog hoda s 
Bogom.  Kao što navodimo u našoj viziji, želimo uvesti svakog 
pojedinca u osobno zajedništvo s Gospodinom Isusom. Iz 
takvog živog odnosa osoba će primati sve što je potrebno za 
životni put vjere. Kroz osobno poznavanje nekoga, gradi se 
povjerenje. Razina poznavanja određuje razinu vjere. “A ovo je 
vječni život: spoznati tebe, jedinog pravog Boga, i onoga koga si 
poslao, Isusa Krista” (Ivan 17:3).
Što držite važnim u životu?
Najvažnija stvar u životu je spasenje čovjeka, da stvorenje 
upozna svog Stvoritelja. U toj spoznaji nalaze se odgovori 
na pitanja: Koji je smisao života? Zašto sam stvoren? Odakle 
potječem? Što se događa kad umrem? Nažalost, danas ljudi 
idu za onim stvarima koje su 
prolazne, misleći da će na taj 
način postići bolju kvalitetu 
života. Bogatstvo se ne sastoji 
u tome koliko imaš, već koliko 
uživaš u onome što imaš. Važno 
je prepoznati i uživati u malim 
stvarima koje obogaćuju život.
Što koristi čovjeku da dobije cijeli 
ovaj svijet, a izgubi vlastiti život?
Vaša kratka poruka čitateljima?
Kad je Pavao, tadašnji Savao, imao susret s Gospodinom, 
uputio je ova pitanja: ‘’Tko si ti Gospodine i što hoćeš od mene da 
učinim?’’ Prvo pitanje temelji se na poznavanju Boga. Možda si 
ti u potrazi za Bogom i tražiš način kako da ga upoznaš. Biblija, 
Božja Riječ, dana nam je da ga upoznamo. Mjesto gdje se 
propovijeda Božja Riječ predstavlja put kojim ćemo upoznati 
Gospodina. Drugo pitanje se odnosi na želju da se učini nešto 
za Gospodina. Svaki vjernik treba biti uključen u gradnju 

Kraljevstva Božjeg i Crkve Božje. Isus je rekao da 
će sagraditi svoju Crkvu koju vrata pakla neće 

nadvladati. Ako je Crkva dragocjena Kristu, koji 
je želi sagraditi, onda bi trebala biti i nama. 

Budi poput Pavla koji je imao želju da upozna 
Isusa i gradi njegovu Crkvu! 
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BIBLIJA
Biblija – duhovna hrana
AUTOR: Frano Rupčić, Zagreb

„Isus im reče: Moja se hrana sastoji u tome da vršim 
volju onoga koji me poslao i dovršim njegovo djelo.“ 
Biblija, Ivan 4:34

Svakom živom biću potrebna je hrana. Bez hrane nitko 
ne može živjeti, rasti ni razvijati se. Znamo kako hrana 
zajedno s kisikom, putem krvi dopire do svake stanice u 

organizmu, te joj omogućava funkcioniranje.
Isto je tako svakom čovjeku potrebna duhovna hrana. Bog nam 
je dao tu duhovnu hranu u obliku Biblije. Biblija zato, zajedno 
sa Duhom Božjim, sadrži sve što nam je potrebno za život 
vječni. Ona sadrži sve sastojke potrebne našem duhovnom 
biću. O kakvoj hrani se tu radi? Koji su sastojci?
Kad čovjek napravi neko dobro djelo ili pomogne nekome, 
osjećaj koji ga tada preplavi je osjećaj zadovoljstva. Možemo 
reći da njegova duša uživa. To je osjećaj koji nitko ne može 
platiti, neprocjenjiv je. Iako činjenje dobrog djela u početku 
može izgledati kao odricanje ili žrtva, osjećaj koji dolazi na kraju 
prouzrokuje da se ta žrtva brzo zaboravi. Nešto slično, samo 
puno snažnije, događa se kad konzumiramo duhovnu hranu. 
Jer, kako bismo inače mogli objasniti tolika odricanja i žrtve 
ljudi koji istinski vjeruju u Isusa? Takvi su okusili duhovnu hranu 
i njihova je hrana postalo to da žele Božju volju.
Bog nam je otkrio sebe i svoju volju upravo u svojoj Riječi. Zbog 
toga ne treba zanemariti Bibliju. Božja Riječ je živa i prodire u 
dubinu bića. Ide dalje od našeg uma, sve do našeg duha tako 
da možemo primiti nadnaravno svjedočanstvo i naučiti istine 
o pravom životu. Čitanjem Biblije možeš naučiti koliko si važan 
Bogu, koliko je dao za tebe i koliko te voli. To je prava hrana, od 
srca ti preporučam da kušaš! 

ZAMJENE ZA NADNARAVNO
AUTOR: Petar Fabijanić, Pula

‘‘Onaj koji vam daje Duha i čini među vama čudesa, čini 
li to zbog vršenja Zakona ili zbog prihvaćanja vjere.’’ 

Galaćanima 3:5

Galaćani su dobro započeli u sili i snazi Evanđelja, 
ali nešto im je stalo na put i oni to nisu prepoznali. 
Prihvatili su neke stvari koje su zakomplicirale 

jednostavnost Evanđelja. Apostol Pavao piše im zato poslanicu 
i kaže: ‘’…tko vas začara…’’. Što nam to govori: sila vračarstva 
stoji protiv izvorne sile Božje u crkvi.
• ISKLJUČIVO INTELEKTUALNA TEOLOGIJA - čovjek koji 
proučava Boga bez nadahnuća Duha Svetoga. Trebamo 
proučavati Božje stvari, ali sa nadahnućem Duha Svetog.
• INTELEKTUALIZAM KOJI JE NADOMJESTIO KARAKTER - 
mnogi ljudi krenu u  teološke škole i primaju određena znanja, 
ali se ne preobilkuje njihov karakter. Svrha proučavanja Boga je 
postati kristolik - poput Krista, u karakteru i u djelima.
• PSIHOLOGIJA I PSIHIJATRIJA KOJE SU ZAMIJENILE DUHOVNI 
UVID.
• LJUDSKI PROGRAMI KOJI SU ZAMIJENILI VODSTVO DUHA 
SVETOGA.
• PROPOVJEDNIČKA ELOKVENCIJA BEZ SILE - mnogi se 
propovjednici danas fokusiraju na riječi koje će govoriti i 
kako će ih prenijeti, a zaborave na sastojak sile. Zaborave na 
potvrdu!
• CRKVENI ADMINISTRATORI KOJI SU ZAMIJENILI APOSTOLE I 
PROROKE.
• RAZUM, LOGIKA, TJELESNI UM ZAMIJENILI SU ŽIVOT PO 
VJERI.
• MOTIVACIJSKI GOVORI UMJESTO PROPOVIJEDANJE KRIŽA 
- ako propovijedamo ohrabrujuće poruke bez Krista u centru, 
nema sile!
• ZAKONI I NORME ZAMIJENILI SU LJUBAV.
• ZABAVA JE ZAMIJENILA SILU.
• TRADICIJA KOJA JE ZAMIJENILA RIJEČ BOŽJU - Marko 7:13
• LJUDSKA SPOSOBNOST ZAMIJENILA JE MILOST - milost je 
Božanska sposobnost koju je Bog dao svojem narodu kako bi 
činili stvari za koje prirodno nemaju sposobnosti. Postoje ljudi 
koji su silni u čudesima, ali karakter im je slab. Ljudi se pitaju 
kako je moguće da takva osoba čini takva djela. Odgovor je u 
milosti. To ne znači da takva osoba ima ekskluzivnost i da ne 
mora raditi na sebi. Štoviše, Riječ kaže da će se više tražiti od 
onih kojima je više dano. 
Razlog zbog kojeg ovo 
spominjem i naglašavam je 
ZABLUDA u koju neki 
vjeruju. Oni se zato 
razočaraju jer misle DA 
BOG UPOTREBLJAVA 
SAMO KARAKTERNO 
SAVRŠENE OSOBE – to nije 
točno! Da je to istina, tada 
sila ne bi bila dana po milosti, 
nego po djelima.               Ivan 14:12

Zaista, zaista, 
kažem vam, 

tko vjeruje u me, 
i on će činiti djela 

koja ja činim. 
Činit će i veća od ovih, 

jer ja idem k Ocu.

Nepoznavanje 
Biblije je 
nepoznavanje 
Krista 

Jeronim, 4.st 
(jedan od crkvenih otaca) 
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adeći s djecom sve više 
upoznajem i učim o tome 
što je to u djeci što im 

otvara vrata Kraljevstva Nebeskog. 
Uz djecu najčešće vežemo pojam 
nezrelosti, ali kroz njih, njihove 
stavove i razmišljanja dolazim do 
toliko zrelih zaključaka i onoga o 
čemu je Isus govorio na Gori preobraženja: ‘’Blago onima koji su 
čista srca, jer će Boga gledati!“ (Matej 5:8)
Pitaš se što ja to želim reći? Evo nekoliko slika koje ti mogu 
pomoći: 
Jedna djevojčica udara drugu djevojčicu bez razloga, kao što 
volimo reći: ‘’iz čistog mira’’, ali druga djevojčica ne uzvraća. Ona 
se čudi i odlazi se požaliti teti. Teta dovodi prvu djevojčicu da 
se ispriča drugoj zbog svojeg ponašanja. I na kraju sve završava 
prijateljskim zagrljajem. Stvar teče bez imalo problema: oprosti, 
daj zagrljaj i igra teče dalje. U par trenutaka od nezadovoljstva 
do obostranog zadovoljstva!
U jednom gradu, u jednom dvorištu susreću se djeca različite 
boje kože i različitih imovnih statusa. Jedna lopta i dva gola 
dovoljna su za beskrajno zadovoljstvo i zajedničku igru. Nema 
tu predrasuda ni odbacivanja. Djeca ne rade razlike zbog 
odjeće, zbog boje kože, načina izražavanja i slično. Za njih je 
igra važnija od svega. 
A tko donosi predrasude, tko sporo oprašta, tko želi svoju volju 
izgurati do kraja, makar i na štetu drugih? Ima li Netko kome 
se požalimo kao djeca? Prihvaćamo li Njegov odgovor, Božji 
način?
I kod odraslih i kod djece postoje svađe, pravdanja, ljubomora, 
ranjavanja riječima i stavovima. Razlika između djece i nas 
odraslih je to što su djeca spremna na brze promjene, brzo 
opraštanje, ne pamte zlo, a žele dobro.
Dakle, pogledajmo malene i učimo od njih. Da, češće se čuje 
da moramo učiti djecu kako bi znala, ali evo, Isus kaže da se mi 
ugledamo na njih i budemo kao oni.
‘’Zaista, kažem vam, ako ponovo ne postanete kao mala djeca, 
sigurno nećete ući u Kraljevstvo nebesko.“   Matej 18:3

R Zaista, kažem vam, 
ako ponovo ne 
postanete kao mala 
djeca, sigurno nećete 
ući u Kraljevstvo 
nebesko. 

KAMP BIJELNIK 2016.

Vrijedni radnici i ovoga puta odvojili su svoje vrijeme da 
zajedno sa djecom provedu nekoliko dana u kampu.  

Skupilo se dobro društvo iz Splita, Siska, Varaždina i Zagreba.  
Tema ovoga kampa bila je MOLITVA. Svi zajedno učili smo kako, 
kada, gdje i zašto moliti. 
Održavali smo likovne radionice, učili smo portugalski, a na 
logorskoj vatri pekli smo kukuruz i hrenovke.
Uživali smo u zajedničkom slavljenju, kupanju na bazenu, 
proučavali smo Bibliju, učili streličarstvo, napisali smo neke 
nove pjesme i još puno toga ...

KAO DJECA
AUTORICA: 
Blanka Glešić, Zagreb
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praktičan teen
Kako prepoznati lažne prijatelje

Lažni prijatelji. Biblija nam na puno mjesta govori o 
njima. Vjerojatno ste i vi imali nekoliko takvih. Naravno, 
vjerojatno niste znali da su lažni kad ste se tek upoznavali 

s njima, inače se ne biste upuštali u takvu bolnu situaciju!
Kao urednica Charisma magazina, susrela sam priličan broj 
lažnih prijatelja. Obično ušeću u moj život s velikim osmjehom 
na licu, sugerirajući da mi mogu olakšati breme, otvoriti nova 
vrata ili biti povjerljivi članovi kolegija. Pala sam na to jednom 
ili dvaput, ali nakon što su takva „prijateljstva“ izgorjela, naučila 
sam prepoznati lažne prijatelje dok su još milju daleko.
Ne živim sumnjajući u svakoga, nego funkcioniram u 
razlikovanju duhova i na temelju prošlih iskustava. Također 
se snažno oslanjam na Božju Riječ koja, kako sam spomenula, 
puno govori o ovoj temi. Evo barem pet načina kako prepoznati 
lažne prijatelje.

1 Lažni prijatelji donose pokvareni ili zao rod. „Čuvajte 
se lažnih proroka što vam dolaze u ovčjem runu, 

a unutra su grabežljivi vuci. Prepoznat ćete ih po 
njihovim rodovima. Zar se s trnja bere grožđe ili 
s drače smokve? Tako svako dobro stablo rađa 
dobrim rodom, a zlo stablo rađa zlim rodom“ 
(Mt 7:15-17).
Ovi stihovi spominju lažne proroke, ali 
jednakom metodom uvida u rodove možeš 
prepoznati lažnog prijatelja. Lažni prijatelji puno 
toga obećaju, ali njihova djela ne stoje iza njihovih 
riječi. Oni vam mogu reći ono što želite čuti ustima glađim od 
maslaca (Ps 55:22) da bi pridobili vašu naklonost, jer žele nešto 
od vas, no kad vi trebate njih, nigdje ih nema. 

2 Lažni prijatelji izdaju vaše povjerenje i zabijaju vam nož u 
leđa. Biblija kaže da su čestiti prijateljevi udarci (Izr 27:6), 

što zapravo znači da prijatelj ispravlja neku pogrešku u vašem  
životu koju vi ne možete vidjeti. Nešto poput onoga da se 
željezo oštri o željezo. To je puno drugačije od toga da netko 
govori ružno o vama iza leđa ili izdaje vaše povjerenje.
To je bolno i David je to dobro znao: „Pa i prijatelj moj u koga se 
uzdah, koji blagovaše kruh moj, petu na me podiže“ (Ps 41:10). Ne 
zaboravimo i da je Juda poljupcem izdao Isusa (Lk 22:47-48).

3 Lažni prijatelji neće poštovati vaše božanske granice. 
Lažni prijatelji nemaju nikakvo poštovanje prema vašim 

granicama ili  moralu. Nije ih briga što ste odlučili svaku 
večer proučavati Riječ, ili ako ustajete rano ujutro da biste 
molili. Kušat će vas da provodite svoje vrijeme na načine koji 
ne proslavljaju Boga. Primi Pavlov savjet: „Nemojte biti tako 
zavedeni! Zla društva (zajedništvo, udruženje) kvare i izopačuju 
dobro ponašanje i moral i karakter“ (1 Kor 15:33 AMP).

4 Lažni prijatelji vam neće iskazati dobrotu kad budete u 
potrebi. Biblija kaže da ne uskraćujemo dobročinstva 

onima koji su u potrebi, kad god to možemo učiniti (Izr 3:27). 
Puno puta, kada prolazimo kroz teškoće, treba nam dobrota 

drugih ljudi. Dobrota je plod Duha, i svaki prijatelj koji djeluje u 
plodu Duha će vam u vrijeme teškoća pokazati dobrotu. Lažnim 
prijateljima nije na srcu vaš najbolji interes i neće  vam ponuditi 
pravu dobrotu. Job 6:14 (MEV) nam to kaže ovako: „Čovjek treba 
pokazati dobrotu svom prijatelju kad je u očaju, ili prezire strah 
Svesilnoga.“

5 Lažni prijatelji donose razdor i podjelu u vaš život. Izreke 
16:27, 28 upozoravaju: „Bezočnik pripravlja samo zlo i na 

usnama mu je oganj plameni. Himben čovjek zameće svađu 
i klevetnik razdor među prijatelje.“ Lažni prijatelji donose 
probleme („dramu“) i „zlu krv“ u tvoje odnose s njima i s drugim 
ljudima. Ako netko stalno donosi probleme u tvoj život, ili ako 
radi na tome da te razdvoji od tvojih dobrih prijatelja koji te 
vole – oprez!

Ovo su samo neke karakteristike lažnih prijatelja. 
Sigurno ih ima još. Hvala Bogu što nam je poslao 

dobre prijatelje i ljude koje bismo trebali 
iznimno cijeniti. Izreke 27:9 nam kažu: „Kao što 
ulje i kâd vesele srce, tako i slatkoća prijateljstva 
tješi dušu.“ Izreke 18:24 govore o prijatelju koji 
je privrženiji od brata. Izreke 17:17 otkrivaju 
da prijatelj voli u svako vrijeme.

Propovjednik 4:9,10 nam kaže: „Bolje je dvojici 
nego jednome, jer imaju bolju plaću za svoj trud. 

Padne li jedan, drugi će ga podići…“ A Hebrejima 10:24, 25 nas 
upozorava: „…i pazimo jedan na drugoga da se potičemo na 
ljubav i dobra djela! Ne ostavljajmo, kako neki običavaju, svoga 
vlastitog sastanka, već se sokolimo međusobno, i ovo to više što 
više vidite da se približuje Dan!“ 

Ne znam za vas, ali ja želim takve prijatelje.

Jennifer LeClaire
http://www.charismamag.com/blogs/the-plumb-line/25757-5-ways-to-recognize-
false-friends

Usta su im 
glađa od maslaca, 
a srce ratoborno; 

riječi blaže od ulja, 
a oni - isukani 

mačevi.

                                   PREPORUKA
Kenneth E. Hagin- IME ISUS 
Predstavljamo vam dorađeno i 
prošireno izdanje ovoga klasika 
kršćanske literature. Vjerujemo 
da će vas ova knjiga ohrabriti 
i donijeti vam novu spoznaju. 
Knjiga govori o snazi i vlasti u 
imenu ISUS. PREPORUČAMO! 

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  

e-mail: info@okknjizara.com
tel. 01/6159-068
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kruhovi i ribe

Duhovna informatika
AUTOR: Ivan Bilić, Zagreb

Informatiku kao predmet sam učio do srednje škole i jedinu 
stvar koju sam zapamtio je njena suštinska binarnost. Na 
žalost, ne znam o tome dovoljno da bi mogao objasniti 

ikome (pa neću ni pokušavati), ali ipak strujni krug ima ključnu 
ulogu u svemu; može biti ili uključen ili isključen.
Vjerujem da je stvarna duhovnost slična informatici u 
tom pogledu. Mi kršćani često zakompliciramo definiciju 
duhovnosti, ali se u suštini dijelimo na one koji su fokusirani 
na sebe (prema unutra) i one koji su fokusirani na druge ljude 
i Boga (prema van). Premda je dobro i bitno moliti za vlastite 
potrebe, istinska duhovnost je prihvatiti da Otac brine o našim 
potrebama, a da mi sami budemo odgovorni prema potrebama 
Njegovog Kraljevstva na zemlji. Duhovni ljudi ne žive za interne 
doživljaje i iskustva, već služe i rade na širenju Evanđelja.
Crkve u Hrvatskoj su u jednoj stvari vrlo slične ranim crkvama. 
U potrebi su za financijama. Kroz naše davanje mi biramo 
hoćemo li biti uključeni ili isključeni u onome što Bog radi u 
našoj zemlji. Kako mi služimo u našim darovima i zalaganju, 
koliko često primjerom evangeliziramo, s kakvim srcem 
slavimo Boga i u kakvoj poslušnosti dajemo dobrovoljne 
priloge, puno će bolje pokazati stanje naše duhovnosti, nego 
verbalne proklamacije vjere. Vjerujem da je Jakov baš zato 
pisao u poslanici o vjeri koja nije ništa bez djela: ‘‘Ako su koji brat 
ili sestra goli i bez hrane svagdanje pa im tkogod od vas rekne: 
„Hajdete u miru, grijte se i sitite“, a ne dadnete im što je potrebno 
za tijelo, koja korist?“ (Jakovljeva 2:15,16)
Možda ova usporedba s binarnim djeluje sirovo. Možda joj 
nedostaje romantike. Neizmjerna je dubina u odgovornosti 
prema onome što nam je Bog dao i prema čemu nas je pozvao. 
A poslušnost otvara vrata mnogih blagoslova.
Danas sam na internetu vidio prelijepu sliku  ribarskog broda, 
stotine galebova iznad njega, i kit ispod površine mora. Gledao 
sam u nju opčinjen nekoliko minuta. I premda ne razumijem 
kako, ta slika je do mene došla kroz serije običnih nula i 
jedinica. Koliko je veća ljepota Kraljevstva kada su vjerni u 
njemu uključeni?

Što koristi, 
braćo moja, 

ako tko rekne 
da ima vjeru, a 

djela nema?
Biblija, Jakov 2:14

Najavljujemo još jednu našu godišnju konferenciju, ove 
godine šesnaesta po redu! Konferencija se održava 

od 22. do 25. rujna u Kršćanskom Centru ‘‘Riječ Života’’, 
Zagreb. Gostujući propovjednici su američki službenici Greg 
Howse i Ryan LeStrange.
Greg Howse je glavni pastor crkve Cornerstone Christian 
Center, Chicago. Voditelj je ove lokalne crkve od 1982. godine, 

a od 2001.  služi u funkciji 
apostola. Njegova služba i misija 
jesu izgrađivati darove i pozive u 
lokalnim crkvama. Greg i njegova 
supruga Karen imaju dvoje djece i 
troje unučadi.

Ryan LeStrange započeo je u 
službi pod vodstvom dr. Norvela 

Hayesa. Ryan snažno djeluje u Božjoj sili i putuje po svijetu 
sa željom da raspiri vatru probuđenja. Njegove 
propovijedi su vrlo žive i upečatljive, a službe 
pune proročkih objava, čudesa i iscjeljenja. Jedan 
je od voditelja u New Breed Revival Network, mreži 
službenika koji su predani cilju da probuđenje dođe 
u Ameriku i ostale zemlje svijeta. Suosnivač je 
AwakeningTV.com. Autor je nekoliko knjiga od 
kojih su najpoznatije “The Fire of Revival” i “Releasing the 
Prophetic”. Osnivač je i apostol u Impact International Apostolic 
Fellowship, organizaciji čiji je cilj podići i povezati službenike 
diljem svijeta. Ryan i njegova supruga Joy trenutno žive u 
Southwestu, Virginia.
 
R A S P O R E D  S L U Ž B I :
22.09. u 19h (Ryan LeStrange)
23.09. u 17h (Ryan LeStrange) i 19h (Greg Howse)
24.09. u 10h (G.Howse), 17h (G.Howse) i 19h (R. LeStrange)
25.09. u 10h (Greg Howse)

Službe se održavaju u prostoru Centra na adresi:
Slavonska avenija 26/11, Žitnjak (industrijska zona).
Ulaz na sve službe je slobodan, DOBRO DOŠLI!

16GODIŠNJA 
 KONFERENCIJA

Neki ljudi su 
toliko siromašni, 
sve što imaju je 
njihov novac.        

Nepoznati autor
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zanimljivosti: www.krscanstvodanas.com

 iz srca 
   mi naviru 
pjesme Kralju.....
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TV PROGRAM TV PROGRAM TV PROGRAM

DOBRA KNJIGA!

< < < < 

Pogledajte našu 
TV emisiju ‘‘Riječ 
Života’’ i redovno 
poslušajte biblijsku 
poruku u udobnosti 
svojega doma. 
Slušanje biblijske 
riječi stvara vjeru u 

srcu i uči nas Božjoj mudrosti za sve situacije naših života. 
Ovaj program možete pratiti na Jabuka TV-u, u redovitim 
terminima četvrtkom, od 16.30 sati i reprizu subotom, od 
14.30 sati. < < < < 

U SMIRAJ DANA 
AUTORICA: Anita Karlovčan Kos, Zagreb

U smiraj dana 
Tvoje me oči gledaju 
kroz blagost zalaska sunca. 
I dok boje kroče nebom, 
U prigušenom sjaju i raskoši, 
Očekujući dolazak zvijezda, 
Ja stojim i čekam na tebe. 
Šapat vjetra, šušanj lista, 
Prigušeni zvuci grada, 
Ja tražim mjesto 
zaronjeno u tišinu 
za dragocjen trenutak 
proveden s tobom. 
Uranjam lice u tamno nebo, 
Tamo gdje su zvijezde jako daleko 
Svjetlost im je blaga
Poput tvog nebeskog dodira. 
Ti si tu. 

NEPROČITANA PJESMA 
AUTOR: Bruno Glavič, Zagreb 
 
nepročitana pjesma je kao dan o kojem nitko nije govorio
lako zaboravljiv.
takva je i mudrost i naramak čudesa.
dovoljno da svratiš pogled 
i sve nestaje u zavjese borove šume.

nemoguće je doznati od mrtvog. 
tko je ikada pomislio da bi čovjeka mogao spasiti šutnjom?

Heidi Baker - OBUZETI LJUBAVLJU
NIKAD PRIJE NISAM SREO 
NIKOGA TKO JE toliko utjecao 
na neku zemlju kao što su 
Rolland i Heidi Baker utjecali 
na Mozambik; taj se utjecaj 
nastavlja i sve više raste. 
Poniznost, ljubav i sila očituju 
se na svakom koraku. Zbog 
toga, ljudi masovno dolaze 
na konferencije na kojima oni 
govore te lete zrakoplovima 
preko pola zemaljske kugle da 
bi boravili s njima u njihovoj 
misiji. Ljudi očajnički žele 
saznati kako to Bakerovi 

‘rade’ misije. Posljedično, njihov se utjecaj širi na jednu zemlju 
za drugom jer je Božji narod gladan autentičnog Evanđelja 
koje oni očituju. Jedan je moj prijatelj išao u Mozambik kako 
bi proveo nekoliko tjedana pomažući Bakerovima u službi. 
Kad se vratio kući, događalo se da bi se jednostavno slomio i 
plakao bez vidljivog razloga. Ustanovio je da plače zato jer mu 
„nedostaje Isus“. Dani koje je proveo s Heidi i njezinom službom 
bili su ispunjeni poput dana kad je Isus hodao po zemlji, tako da 
čovjek više nije mogao živjeti ni na koji drugi način. Plakao je za 
onim što mu je nedostajalo jer više nije živio u takvoj atmosferi. 
Oh, kad bi samo bilo više suza u očajanju zbog onoga što bi 
moglo biti. Knjiga Obuzeti ljubavlju otkriva „tajnu“ njihovog 
neprekidnog proboja. To je Evanđelje kakvo je Isus naučavao, 
kakvo je Isus živio. Ova je knjiga duboka u svojoj jednostavnosti, 
a opet otkrivenje se nalazi na svakoj stranici. Svi koji žude za tim 
da ostvare utjecaj dok očituju kako silu tako i čistoću moraju 
pročitati ovu knjigu. 
 Bill Johnson, pastor, Bethel Church Redding, Kalifornija

NARUČI SVOJ PRIMJERAK!
www.okknjizara.com  e-mail: info@okknjizara.com 

tel. 01/6159-068
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Slavonski Brod

Zagreb

Pula

Sisak

Split

Varaždin

Bjelovar

Dubrovnik

Osijek

Slavonska avenija 26/11 (Žitnjak)
četvrtkom od 19 
i nedjeljom od 10 sati
tel. 2911 942

Nobileova 20
srijedom od 19 
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 7342 496
(Rijeka - informacije na telefon)

Radićeva 19a   
srijedom od 19 
i nedjeljom od 18 sati
tel. 091 3911 946

A.Starčevića 20, (ulaz iz suterena) 
srijedom od 19 
i nedjeljom od 1o sati
tel. 091 515 8446

A.Šenoe 24 
nedjeljom od 10 sati
tel. 095 272 7774

Rimska 24 (Prva ulica) 
nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5582 518

Šibenska 9
četvrtkom od 19
i nedjeljom od 10 sati
tel. 091 5001 214

Sajmište 12
subotom od 18 sati
tel. 095 9146 850

Sve informacije možete saznati u uredništvu lista ako nazovete na broj telefona 01 2911 942 ili pišite na mail: list.rijeczivota@gmail.com

Želite li pomoći svojim savjetom (prijedlogom), 
imate li dara za originalnost oblikovanja ili vidite 
načine što bolje učinkovitosti, javite nam se na 

navedene kontakte u uredništvo lista. 
Ovaj je časopis besplatan.

Ukoliko želite donacijom potpomoći ovaj projekt 
možete svoj novčani prilog uplatiti na račun: 

Savez Crkava ‘‘Riječ Života’’, 
IBAN: HR28 2402 0061 1004 1020 4, 

poziv na broj: 321
u Šibeniku i Zadru (nazovite!)

D O B R O  D O Š L I !                               D O B R O  D O Š L I !

Stjepana Radića 104
            petkom od 18 sati
            tel. 091 25 33 924
            tel. 097 76 444 54


